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Protokół Nr 60/22 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, które 

odbyło się 24 listopada 2022 r. w trybie zdalnym z sali 202 Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach, w godzinach 08.35-10.15. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzenie prowadziła Pani Magdalena Zieleń, Przewodnicząca Komisji Budżetu  

i Finansów.  

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Komisja przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Samborzec z przeznaczeniem na wsparcie finansowe właścicieli gospodarstwa rolnego 

położonego w miejscowości Jachimowice w gminie Samborzec poszkodowanych  

w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Baćkowice z przeznaczeniem na wsparcie finansowe rodziny poszkodowanej w wyniku 

zdarzenia losowego tj. pożaru. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zadania własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze użyteczności 

publicznej na linii komunikacyjnej Kraków – Sędziszów w rozkładzie jazdy pociągów 

edycji 2022/ 2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 

rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 

rok. 
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo 

Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w transporcie kolejowym, na linii komunikacyjnej Sandomierz 

– gr. województwa - Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do granicy 

województwa świętokrzyskiego w 2023 r. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem,  

w trybie bezprzetargowym, na okres 24 miesięcy, Związkowi Polskich Spadochroniarzy 

części nieruchomości zajętej pod lotnisko w Masłowie k/Kielc. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Apelu Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej o niezwłoczne podjęcie działań 

w celu odblokowania i uruchomienia środków finansowych zaplanowanych w ramach 

Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO). 

11. Podjęcie uchwały Komisji Budżetu i Finansów w sprawie zdalnego trybu obradowania 

następnego posiedzenia. 

12. Sprawy różne. 

 

Materiały do pkt. 2-10 stanowią załączniki do akt LIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 2 - 3. 

Pani Elżbieta Korus, Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej przedstawiła 

projekty uchwał w sprawie: 

- udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Samborzec z przeznaczeniem na wsparcie 

finansowe właścicieli gospodarstwa rolnego położonego w miejscowości Jachimowice  

w gminie Samborzec poszkodowanych w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru, 

- udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Baćkowice z przeznaczeniem na wsparcie 

finansowe rodziny poszkodowanej w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk podniósł, że wnioski dotyczące udzielenia 

pomocy finansowej dla Gminy Samborzec i Gminy Baćkowice są takie same, przyznane kwoty 

również, jednak sprawy zasadniczo się różnią. Ocenił, że 10 tys. zł dla ocalałych mieszkańców 

domu, który doszczętnie spłonął i zabrał ze sobą czteroosobową rodzinę jest nierównomierna 

do skali tej tragedii. Ponadto porównując to zdarzenie do spłonięcia budynku w gospodarstwie 
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rolnym w Gminie Samborzec, który jest ubezpieczony (nie będąc przeciwny pomocy) uznał, 

że przyznanie w obu przypadkach takich samych funduszy jest niezrozumiałe. W związku z 

tym zapytał, czy istnieją kryteria oceniające zasadność oraz określające wysokość przydzielanej 

pomocy finansowej, a także dlaczego Gmina Baćkowice otrzymała tak niski budżet. 

Przewodnicząca Komisji Magdalena Zieleń dopytała, czy województwo świętokrzyskie 

kiedykolwiek odmówiło udzielenia pomocy finansowej gminie w przypadku wystąpienia 

zdarzenia losowego?  

Dyrektor Elżbieta Korus odpowiedziała, że wszystkie wnioski, które wpływały w tej kwestii, 

zawsze były rozpatrywane pozytywnie. Za zasadne uznała stworzenie zasad ramowych 

ustalających wysokość udzielanej pomocy finansowej. Nadmieniła, iż w wyniku braku 

możliwości przeprowadzania wywiadów środowiskowych zostaje jedynie oparcie się na 

wnioskach z gmin – w tym wypadku Wójta Gminy Samborzec i Wójta Gminy Baćkowice, 

które nie zawierają wysokości potrzebnych funduszy. Ponadto podkreśliła, że w Regionalnym 

Ośrodku Polityki Społecznej w tut. Urzędzie nie ma pieniędzy na wspomniany cel, dlatego 

wyasygnowano oszczędności z Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich, które 

mają na zadaniach.  

Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk dopytał, ile było wszystkich wniosków. 

Ponadto wyraził zdanie, iż wysokość przyznawanych kwot powinna być odpowiednia  

do poniesionych strat przez poszkodowanych.  

Dyrektor Elżbieta Korus odpowiedziała, że trzy. Dopowiedziała również, że w przypadku 

Gminy Baćkowice kwota 10 tys. wynikła z powodu ograniczeń czasowych, by Gmina 

Baćkowice dokonała rozliczenia otrzymanej dotacji. Kwota ta przeznaczona jest na 

zabezpieczenie podstawowych potrzeb bytowych, nie na odbudowę domu.   

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Samborzec z przeznaczeniem na wsparcie 

finansowe właścicieli gospodarstwa rolnego położonego w miejscowości Jachimowice  

w gminie Samborzec poszkodowanych w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru (Opinia  

Nr 274/22 stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Baćkowice z przeznaczeniem na wsparcie 

finansowe rodziny poszkodowanej w wyniku zdarzenia losowego tj. pożaru (Opinia Nr 275/22 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
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Imienne wykazy powyższych głosowań stanowią załączniki nr 5-6 do protokołu. 

Ad 4. 

Pan Zbigniew Michnicki, Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury, Transportu 

i Komunikacji przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Województwu 

Małopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zadania własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze 

użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej Kraków – Sędziszów w rozkładzie jazdy 

pociągów edycji 2022/ 2023. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk, który spytał o  mechanizmy kontrolne 

planowane, czy przeprowadzane w zakresie jakość organizacji przewozów np. panującej 

temperatury w pociągach oraz przewoźników. 

Zastępca Dyrektora Zbigniew Michnicki poinformował o stałej współpracy ze swoimi 

odpowiednikami w województwie małopolskim. Przyznał, że zdarzają się awarie. Zapewnił 

jednak, że w takich sytuacjach przewoźnik zobowiązany jest zapewnić komunikację zastępczą  

w postaci taboru autobusowego. Nadmienił, że wszystko wykonywane jest z należytą 

starannością. Każdy pojazd poddawany jest okresowym badaniom kontrolnym, jak również 

przechodzi modernizację. Dodał, iż do tej pory na przestrzeni lat zdarzały się tylko problemy  

z pojemnością taboru. Do tego zdarzają się skargi na ogrzewanie, na które od razu występuje 

reakcja.  

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania własnego dotyczącego organizacji 

połączeń o charakterze użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej Kraków – Sędziszów 

w rozkładzie jazdy pociągów edycji 2022/ 2023 (Opinia Nr 276/22 stanowi załącznik nr 7  

do protokołu). 

 

Imienny wykaz powyższego głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad 5-7. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekty uchwał 

w sprawie: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 

2040, 

- zmian w budżecie województwa na 2022 rok, 

- zmian w budżecie województwa na 2022 rok. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Andrzej Swajda, który zapytał, z czego wynika okrojenie zakresu przekazywanych 

radnym materiałów dot. WPF na lata 2022 – 2040, tj. brak tabeli nr 2 do objaśnień zmian,  

a także o źródło finansowania ulicy Lwowskiej Bis w Sandomierzu.  

 

Skarbnik Województwa podkreśliła, że tabela ta nie jest obowiązująca, a ulica Lwowska Bis 

w Sandomierzu finansowana jest ze środków własnych i kredytu. 

 

Radny Andrzej Swajda dopytał, ile w zmianie budżetu przesuwamy środków w zakresie 

wydatków majątkowych inwestycyjnych na rok 2023 i lata kolejne, a także na samych drogach. 

 

Skarbnik Województwa odpowiedziała, że jest to kwota w wysokości około 20 mln zł, 

natomiast na samych drogach: zmniejszenie wydatków w 2023 r. – 25 859 000 zł, 2024 r. – 

22 362 000 zł, a zwiększenie wydatków nastąpi w latach 2025-2027.  

 

Komisja Budżetu i Finansów przy 3 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2022 – 2040 (Opinia Nr 277/22 stanowi załącznik nr 

9 do protokołu). 

 

Komisja Budżetu i Finansów przy 3 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 rok (Opinia 

Nr 278/22 stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
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Komisja Budżetu i Finansów przy 4 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2022 rok (Opinia 

Nr 279/22 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Imienne wykazy powyższych głosowań stanowią załączniki nr 12-14 do protokołu. 

Ad 8. 

Pan Zbigniew Michnicki, Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury, Transportu 

i Komunikacji przedstawił projekt uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo 

Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w transporcie kolejowym, na linii komunikacyjnej Sandomierz – gr. województwa 

- Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do granicy województwa 

świętokrzyskiego w 2023 r. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie powierzenia przez Województwo Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w transporcie kolejowym, na linii 

komunikacyjnej Sandomierz – gr. województwa - Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku  

od Sandomierza do granicy województwa świętokrzyskiego w 2023 r. (Opinia Nr …/22 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

 

Imienny wykaz powyższego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad 9.  

Pan Zbigniew Michnicki, Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury, Transportu 

i Komunikacji przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem, 

w trybie bezprzetargowym, na okres 24 miesięcy, Związkowi Polskich Spadochroniarzy części 

nieruchomości zajętej pod lotnisko w Masłowie k/Kielc. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem, w trybie bezprzetargowym, na okres  

24 miesięcy, Związkowi Polskich Spadochroniarzy części nieruchomości zajętej pod lotnisko  

w Masłowie k/Kielc (Opinia Nr 281/22 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 
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Imienny wykaz powyższego głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad 10.  

Pan Andrzej Swajda, Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego 

przedstawił projekt uchwały w sprawie Apelu Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego do 

Rządu Rzeczypospolitej Polskiej o niezwłoczne podjęcie działań w celu odblokowania  

i uruchomienia środków finansowych zaplanowanych w ramach Krajowego Planu Odbudowy 

i Zwiększenia Odporności (KPO). 

Głos w dyskusji zabrał Wiceprzewodniczący Komisji Arkadiusz Bąk, który przedstawił 

zakres kompetencji Komisji Budżetu i Finansów, zawartych w Statucie Województwa 

Świętokrzyskiego, w odniesieniu do wyżej przedstawionej sprawy. 

Komisja Budżetu i Finansów przy 4 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Apelu Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej o niezwłoczne podjęcie 

działań w celu odblokowania i uruchomienia środków finansowych zaplanowanych w ramach 

Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) (Opinia Nr 282/22 stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu). 

 

Imienny wykaz powyższego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad 11. 

Komisja Budżetu i Finansów nie podjęła uchwały Komisji Budżetu i Finansów w sprawie 

zdalnego trybu obradowania następnego posiedzenia. 

Ad 12. 

W punkcie „Sprawy różne” głosów nie było. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

                                                                                                      Przewodnicząca Komisji 

 

                                                                                                           Magdalena Zieleń 

Protokół sporządziła: 

Justyna Kobiec - Pronobis    


